
RM.0012.6.29.2013
PROTOKÓŁ Nr 29/2013

z XXIX Sesji Rady Miejskiej w Piotrkowie Kujawskim 
VI kadencji 

odbytej w dn. 20 grudnia 2013 roku.

Ad. 1 - 5 
– Otwarcia   sesji  Rady  Miejskiej  w  Piotrkowie  Kujawskim   o  godzinie  11.00  dokonał 

Przewodniczący Rady, Pan Sławomir Henryk Bogucki. 

– w posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych – na ustawową liczbę 15 radnych (kopia listy obecności 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu),

– quorum obrad stwierdził Przewodniczący Rady;

– Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił Radnym porządek obrad, złożył wniosek 

o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  w  punkcie  8  głosowania  nad  dwoma  dodatkowymi 

uchwałami: Nr XXIX/194/2013 zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/183/2013 Rady Miejskiej 

w Piotrkowie Kujawskim z dnia 11 grudnia 2013 r. w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania 

czystości  i  porządku na terenie Miasta i  Gminy Piotrków Kujawski  oraz Nr XXIX/195/2013 

zmieniającej uchwałę Nr XXVIII/185/2013 Rady Miejskiej w Piotrkowie Kujawskim z dnia 

11  grudnia  2013  r.  w  sprawie  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania 

odpadów komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych  odpadów.  Za 

przyjęciem wniosku Pana Przewodniczącego zagłosowało 14 Radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było. Porządek obrad po zmianach został przyjęty jednogłośnie. Za jego 

przyjęciem opowiedziało się 14 radnych; 

– protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie (14 radnych opowiedziało się za jego 

przyjęciem, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było)

– na sekretarza XXIX sesji powołana została Radny, Pan Jan Braer.

Ad. 6

- Pan Mirosław Skonieczny przedstawił sprawozdanie ze swej działalności podejmowanej 

w  ostatnim  czasie.  Powiedział,  że  uczestniczył  w:  dwóch  spotkaniach  LGD,  posiedzeniach 

wspólnych  komisji  Rady  Miejskiej  w  dniach  5  grudnia  oraz  10  grudnia,  „Mikołajkowym 

tygodniu czytania”, obradach XXVIII sesji Rady Miejskiej w dniu 11 grudnia, obradach sesji 

Związku  Gmin  Zlewni  Jeziora  Gopło,  spotkaniu  opłatkowym w Urzędzie  Marszałkowskim, 

kilku innych spotkaniach opłatkowych w towarzystwie Przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Piotrkowie Kujawskim. 

Ad. 7
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- Pan Sławomir Bogucki przedstawił sprawozdanie ze swej działalności podejmowanej w ostatnim 

czasie.  Powiedział,  że  uczestniczył  w:  spotkaniach  wigilijnych,  przygotowaniach  i  organizacji 

turnieju  mikołajkowego  dla  dorosłych.  Dodał,  że  w  porozumieniu  z  M-GOPS  w  Piotrkowie 

Kujawskim ufundował paczkę dla jednej z ubogich rodzin z terenu gminy Piotrków Kujawski.

Ad. 8

-  Pan  Sławomir  Bogucki  odczytał  projekt  uchwały  Nr  XXIX/189/2013  w  sprawie  przyjęcia 

Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta i Gminy Piotrków Kujawski na 2014 rok.

Radni  nie  zadali  pytań  dotyczących  w/w  uchwały,  przystąpili  do  głosowania.  Za  przyjęciem 

uchwały Nr XXIX/189/2013 opowiedziało się 14 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących 

się nie było. Uchwała Nr XXIX/189/2013 została przyjęta jednogłośnie.

- Pan Sławomir  Bogucki odczytał  projekt uchwały Nr XXIX/190/2013 w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy Komisji Rady Miejskiej w Piotrkowie Kujawskim na 2014 rok. 

- Pan Mariusz Wojciechowski złożył wniosek o uzupełnienie planu pracy Komisji Rewizyjnej 

o sprawozdanie z pracy komisji za 2013 rok.

- Pan Krzysztof Żak złożył wniosek o poprawienie planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego 

i Finansów punkcie 2 z roku 2012 na rok 2013.

- Pan Jan Pieczyński złożył wniosek o uzupełnienie planu pracy Komisji Statutowej o sprawozdanie 

z pracy komisji za 2013 rok.

Wnioski  dotyczące zmian w planach pracy komisji  na 2014 rok,  złożone przez  trzech radnych, 

zostały przyjęte jednogłośnie. Za ich przyjęciem opowiedziało się 14 radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było.

Radni  przystąpili  do  głosowania  nad  projektem  uchwały  Nr  XXIX/190/2013.  Za  przyjęciem 

uchwały Nr XXIX/190/2013 opowiedziało się 14 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących 

się nie było. Uchwała Nr XXIX/190/2013 została przyjęta jednogłośnie.

- Pan Sławomir Bogucki odczytał projekt uchwały Nr XXIX/191/2013 w sprawie upoważnienia do 

załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej. 

Radni  nie  zadali  pytań  dotyczących  w/w  uchwały,  przystąpili  do  głosowania.  Za  przyjęciem 

uchwały Nr XXIX/191/2013 opowiedziało się 14 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących 

się nie było. Uchwała Nr XXIX/191/2013 została przyjęta jednogłośnie.

-  Pan Sławomir  Bogucki  odczytał  projekt  uchwały Nr XXIX/192/2013 w sprawie  Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Piotrków Kujawski na lata 2014-2025 oraz projekt uchwały 

Nr XXIX/193/2013 w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Piotrków Kujawski na rok 2014. 

Poprosił także o wyjaśnienia Pana Burmistrza i Panią Skarbnik.
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-  Pan  Mirosław  Skonieczny:  „Projekt  budżetu  na  rok  2014  zakłada  dochody  w  wysokości 

26.492.909,00 zł, wydatki budżetowe zakładamy na poziomie 28.653.903,00 zł, w związku z tym, 

między dochodami a wydatkami rodzi się deficyt budżetowy w wysokości 2.160.994,00 zł. Deficyt 

będzie pokryty w trakcie roku budżetowego kredytami i pożyczkami, takie jest założenie na chwilę 

obecną. Po odciągnięciu tzw. sztywnych wydatków, gdzie tradycyjnie najwyższą pozycję stanowią 

wydatki na oświatę, później opieka i świadczenia socjalne, zostaje nam na inwestycje 2.652.659,00 

zł.  Muszę  dodać,  że  wcześniej  już,  na  sesji  podatkowej  informowałem  Państwa  o  wstępnej 

metryczne, którą otrzymaliśmy na 2014 rok. W sumie subwencji wyrównawczej, oświatowej 

i  równoważącej  otrzymaliśmy o 763.000,00 zł  mniej  i  najprawdopodobniej  jeszcze  w miesiącu 

marcu, kiedy przyjdzie ostateczna metryczka z Ministerstwa Finansów, prawdopodobnie będziemy 

musieli jeszcze oddać około 150.000,00 zł subwencji oświatowej. Łącznie jest to około 900.000,00 

zł. O tyle mamy uszczuplony budżet na 2014 rok. Nie ma co ukrywać, że to uszczuplenie będzie 

rzutować na inwestycje,  bo na wydatkach sztywnych nie uda nam się zaoszczędzić.”  Wymienił 

najważniejsze  inwestycje  zaplanowane  na  2014  rok:  dokończenie  sieci  wodociągowej  dla 

miejscowości Bycz, Trojaczek, Stawiska, Wincentowo, Teodorowo – II etap, około 8 km za kwotę 

340.000,00 zł; budowa sieci wodociągowej z przyłączami na terenie gminy Piotrków Kujawski, 

są  to  osoby rozrzucone  po  całym  terenie  gminy,  które  z  różnych  przyczyn,  bądź  to  z  braku 

możliwości bądź z tego powodu, że nie chciały, nie mają jeszcze wody. W sumie jest to około 10 

km sieci wodociągowej głównej, na ten cel planujemy w chwili obecnej 300.000,00 zł. Jeżeli by 

udało się nam skorzystać z programu to prawdopodobnie zadanie byłoby realizowane w całości. 

Jeżeli nie uda na się skorzystać z dofinansowania to zadanie będzie realizowane etapami, w ramach 

zabezpieczonej w budżecie kwoty. Nie ukrywam, wspólnie z Radnymi, że chcielibyśmy zakończyć 

wodociągowanie gminy i przejść do etapu modernizacji dróg. Jeżeli chodzi o inwestycje drogowe to 

mamy w budżecie zaplanowaną inwestycję pn. przebudowa ul. Ogrodowej, ul. Łąkowej i ul. Dolnej 

– III etap – wykonanie przebudowy ul. Dolnej, na ten cel planujemy kwotę 120.000,00 zł, w ramach 

zadania  będzie  wykonana  kanalizacja  deszczowa  i  nawierzchnia;  przebudowa  drogi  gminnej 

Piotrków Kujawski – Tomisławice – II etap – odcinek od Gradowa w kierunku Zborowca, za kwotę 

500.000,00 zł, przy czym cały odcinek podzielony jest na trzy etapy, mam nadzieję, że co roku uda 

nam się realizować to zadanie, aż do jego zakończenia; przebudowa ul. Poznańskiej w Piotrkowie 

Kujawskim,  chodzi  tu  o  dokończenie  chodnika  na  pewnym  odcinku,  na  ten  cel  planujemy 

100.000,00 zł,  w tym roku ogłosiliśmy dwa przetargi, które nie zostały rozstrzygnięte bo oferty 

wykonawców przekraczały kwotę zabezpieczona na ten cel w budżecie; przebudowa ul. Mostowej 

w Piotrkowie Kujawskim, około połowy zadania zostało wykonane w roku bieżącym, całe zadanie 

liczy około 430 m, materiał pozyskujemy z województwa a robocizna leży po naszej stronie, na ten 

cel  przeznaczamy  w  przyszłorocznym  budżecie  60.000,00  zł;  przebudowa  ul.  Kujawskiej,  ul. 
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Kolejowej, ul. Łokietka, ul. Wypycha w Piotrkowie Kujawskim – wykonanie dokumentacji oraz 

wykonanie jednej ulicy, ul. Kujawskiej – łączna kwota przeznaczona na ten cel to 455.000,00 zł; 

przebudowa ul. Włocławskiej w Piotrkowie Kujawskim – kwota 20.000,00 zł, dotyczy opracowania 

dokumentacji na budowę chodnika mającego mieścić się od torów do Świesza; przebudowa drogi 

w Wąsewie – 230.000,00 zł, - opracowanie dokumentacji i wykonawstwo nawierzchni; przebudowa 

drogi w miejscowości Czarnotka – opracowanie dokumentacji – kwota 20.000,00 zł; przebudowa 

drogi  w  Połajewie  –  wykonanie  nawierzchni  asfaltowej  na  odcinku  od  remizy  do  kościoła  - 

200.000,00 zł; opracowanie dokumentacji na budowę chodnika w Szewcach – kwota 30.000,00 zł, 

jest to chodnik przy drodze powiatowej i mam nadzieję, że uda nam się uzyskać wsparcie ze strony 

Powiatu w realizacji tego zadania. Na drogownictwo, nie licząc pracy równiarki i zakupu kamienia 

planujemy wydać w 2014 roku kwotę 1.785.000,00 zł. Kolejnymi wydatkiem zaplanowanym 

w budżecie  na  2014 rok  są:  zakup  elementów systemowych w ramach  projektu  pn.  Infostrada 

Kujaw i Pomorza, są to usługi w zakresie e-administracji i informatyzacji – 28.500,00 zł (wkład 

własny gminy), zakup tablic interaktywnych – udział własny gminy to 51.509,00 zł, przebudowa 

i  rozbudowa oczyszczalni  ścieków w Piotrkowie Kujawskim – 67.650,00 zł,  dotacje celowe do 

przydomowych oczyszczalni ścieków – łącznie 45.000,00 zł, przy czym jedna osoba może ubiegać 

się o zwrot kosztów do 50 % wartości, lecz nie więcej niż 3.000,00 zł, rekultywacja składowiska 

odpadów komunalnych w Jerzycach – 35.000,00 zł. 

Pan Burmistrz dodał, że gdyby nie zmniejszenie subwencji to można by było przeznaczyć o około 

500.000,00 zł  więcej na inwestycje, szczególnie w drogownictwie oraz na budowę oczyszczalni 

ścieków oraz przedszkola, na które, być może w nowej perspektywie częściowo będzie możliwość 

pozyskania środków z zewnątrz. 

- Pani Jolanta Zalesińska odczytała autopoprawkę do projektu budżetu na 2014 rok, która została 

przedłożona wcześniej radnym.

-  Pan  Mirosław  Skonieczny  uzupełnił  swoją  wypowiedź  dotyczącą  wydatków  inwestycyjnych 

zaplanowanych na 2014 rok. Dodał, że pominął wydatek w kwocie 50.000,00 zł na przebudowę 

drogi w Nowej Wsi.

- Pani Jolanta Zalesińska odczytała trzy opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy: 

w  sprawie  projektu  budżetu  Miasta  i  Gminy  Piotrków  Kujawski  na  2014  rok,  w  sprawie 

Wieloletniej  Prognozy Finansowej na lata 2014-2025 oraz w sprawie możliwości sfinansowania 

deficytu budżetowego. Wszystkie opinie były pozytywne.

- Pan Krzysztof Żak odczytał opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Rady Miejskiej 

w Piotrkowie Kujawskim w sprawie projektu budżetu Miasta i Gminy Piotrków Kujawski na 2014 

rok. Powiedział: „Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów Rady Miejskiej w Piotrkowie 

Kujawskim, działając w oparciu o § 5 uchwały Nr XXXVIII/207/10 Rady Miejskiej 
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w Piotrkowie Kujawskim z dnia 17 września 2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej,  po  przeanalizowaniu  dokumentacji  przedłożonej  przez  Burmistrza  Miasta  i  Gminy 

Piotrków  Kujawski  oraz  wysłuchaniu  na  posiedzeniu  w  dniu  5  grudnia  2013  roku   ustnych 

wyjaśnień  Burmistrza  Miasta  i  Gminy Piotrków Kujawski,  Pana  Mirosława Skoniecznego oraz 

Skarbnika Miasta i Gminy Piotrków Kujawski, Pani Jolanty Zalesińskiej, uwzględniając sugestie, 

opinie  i  uwagi  pozostałych,  stałych  Komisji  Rady Miejskiej  tj.:  Komisji  Rewizyjnej,  Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu, Komisji Zdrowia i Porządku Publicznego, Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska, Komisji Statutowej i po uwzględnieniu autopoprawki do projektu budżetu na 2014 rok 

z  dnia 06 grudnia 2013 r.  opiniuje  pozytywnie projekt  uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta i Gminy Piotrków Kujawski na 2014 rok. Ponadto Komisja Rozwoju Gospodarczego 

i  Finansów  proponuje  wszelkie  wolne  środki  powstałe  w  ciągu  roku  budżetowego 

rozdysponowywać  po  uzgodnieniu  z  Radą  Miejską.  Podpisano:  Przewodniczący  komisji  – 

Krzysztof  Mirosław  Żak,  członek  komisji  –  Krystian  Betliński,  członek  komisji  –  Stanisław 

Pomianowski.”

-  Pan  Sławomir  Bogucki  otworzył  dyskusję  na  temat  przedstawionych  opinii  oraz  projektów 

budżetu na 2014 rok i Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014-2025.

Radni nie podjęli dyskusji.

Radni przystąpili do głosowania nad w/w projektami uchwał. Wyniki głosowania: 

-  uchwała  Nr XXIX/192/2013 w sprawie  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  na  lata  2014-2025 

została  przyjęta  jednogłośnie.  Za  jej  przyjęciem  opowiedziało  się  14  radnych,  głosów 

wstrzymujących się i przeciwnych nie było. 

- uchwała Nr XXIX/193/2013 w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Piotrków Kujawski 

na rok 2014 została przyjęta jednogłośnie. Za jej przyjęciem opowiedziało się 14 radnych, głosów 

wstrzymujących się i przeciwnych nie było. 

- Pan Jarosław Waszak: „W dniu wczorajszym otrzymaliśmy informację z nadzoru prawnego, że 

w uchwałach zmieniających, dotyczących gospodarki odpadami komunalnymi przyjętych na sesji 

w dniu 11 grudnia 2013 roku winniśmy uchylić tylko poprzednio przyjęte przed zmianami uchwały, 

a  nie,  jak to  uczyniliśmy,  także wcześniejsze.  Ponadto musimy zmienić  zapis  § 16 regulaminu 

utrzymania czystości i porządku w gminie, ponieważ wykroczyliśmy w przyjętym zapisie poza sferę 

publiczną.  Proponujemy  zatem  usunąć  to  zdanie,  którym  wkroczyliśmy  na  grunt  wolności 

demokratycznej. Na ostatnim posiedzeniu wspólnym komisji padały stwierdzenia, że należy 

w regulaminie utrzymania czystości i porządku zaostrzyć przepisy i narzucić właścicielom psów 

zachowania dotyczące konieczności sprzątania po nich i wyprowadzania ich na smyczy itp. Obecna 

interpretacja nadzoru prawnego pokazuje nam, że nie jest to możliwe.

Salę obrad opuścił radny, Pan Jan Braer. Od tej chwili w głosowaniu brało udział 13 radnych.
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- Pan Sławomir Bogucki odczytał projekt uchwały Nr XXIX/194/2013 zmieniającej Uchwałę Nr 

XXVIII/183/2013 Rady Miejskiej w Piotrkowie Kujawskim z dnia 11 grudnia 2013 r. w sprawie 

przyjęcia  regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  Miasta  i  Gminy  Piotrków 

Kujawski. 

Pytań  nie  było,  radni  przystąpili  do  głosowania.   Za  przyjęciem  uchwały  Nr  XXIX/194/2013 

opowiedziało się 13 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Uchwała 

Nr XXIX/194/2013 została przyjęta jednogłośnie.

Na salę obrad wrócił radny , Pan Jan Braer. Od tej chwili w głosowaniu brało udział 14 radnych.

- Pan Sławomir Bogucki odczytał projekt uchwały Nr XXIX/195/2013 zmieniającą uchwałę 

Nr XXVIII/185/2013 Rady Miejskiej w Piotrkowie Kujawskim z dnia 11 grudnia 2013 r. w sprawie 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.

Pytań  nie  było,  radni  przystąpili  do  głosowania.   Za  przyjęciem  uchwały  Nr  XXIX/195/2013 

opowiedziało się 14 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Uchwała 

Nr XXIX/195/2013 została przyjęta jednogłośnie.

  

Ad. 9

 - Pan Sławomir Bogucki odczytał pismo Pana Łukasza Gawrońskiego dotyczące realizacji umowy 

na  wykonanie  budowy chodnika  w  miejscowości  Jerzyce.  Z  pisma  wynikało,  że  zamawiający 

(Urząd Miasta i Gminy Piotrków Kujawski) obniżył kwotę zapłaty za usługę.

-  Pan Łukasz  Gawroński  przedstawił  sytuację  ustaloną  z  zamawiającym.  Powiedział,  że  Urząd 

Gminy nie zapłacił mu kwoty prawie 30 tys. zł za to, że nie wypełnił szczeliny przy krawężniku 

asfaltem lanym. Jego zdaniem nie jest to istotny punkt umowy i nie jest to zawarte w specyfikacji 

technicznej.  Miałem więc prawo zapytać inspektora nadzoru,  co z tym fantem zrobić.  Inspektor 

nadzoru powiedział aby zasypać to betonem i pokazał sposób wykonania. Przyznał, że myślał, że 

wszystko jest dobrze. Wspomniał, że podczas wizyt na budowie Pan Ciesielski nie miał żadnych 

uwag.  Poinformował, że odbyło się spotkanie w Urzędzie, podczas, którego utrzymano stanowisko 

dotyczące  obniżenia  zapłaty za  wykonane  prace  budowlane  ponieważ  na  podstawie  kosztorysu 

wypełnienie szczeliny asfaltem lanym miało kosztować 30 tys. zł, a w związku z tym, ze nie zostało 

ono wykonane wskazanym materiałem to  są  podstawy aby odciągnąć  tę  kwotę  od wypłaconej. 

Powiedział,  że według jego wiedzy wynika, że Urząd działa  bezprawnie,  konsultował  się w tej 

sprawie z prawnikami, a wszelkie sprawy dotyczące wykonania zamówienia były ustalane 

z inspektorem nadzoru. Dodał, że nie ma możliwości aby cena była wzięta z kosztorysu ofertowego, 

a na koniec skorygowana do obecnej.”

- Pan Sławomir Bogucki powiedział, że nie rozumie dlaczego nie można było wyjaśnić pewnych 
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spraw na budowie, skoro Pan Ciesielski tam bywał.

- Pan Łukasz Gawroński powiedział, że odniósł wrażenie traktowania się z góry, być może dlatego, 

że  ma  małą  firmę  albo  dlatego,  że  jest  młody.  Jego  zdaniem  nie  było  możliwości  normalnej 

rozmowy i doradzania. Pan Ciesielski mówił, że on nie jest od doradzania, od tego jest inspektor.

- Pan Sławomir Bogucki zapytał czy inspektor był na miejscu budowy?

- Pan Łukasz Gawroński odpowiedział, że bywał on na budowie każdego dnia i były z nim czynione 

wszelkie uzgodnienia.

- Pan Mirosław Skonieczny: „Myślę, że nie powinno być to tematem dzisiejszej sesji. Po drugie jest 

Komisja Rewizyjna, która może zagadnienie sprawdzić. Po trzecie, w drodze wyjątku powiem tak, 

jest  Pan  Tomek  Ciesielski,  który  odpowiada  za  zamówienia  publiczne  i  pilnowanie  realizacji 

inwestycji i może on sprawę przedstawić, bo racja leży jakby po obydwóch stronach. Natomiast 

zamienienie materiału bez zgody zamawiającego, przy różnicy ceny, gdzie asfaltowa wynosi 30 tys. 

zł  a  betonowa  600  zł  jest  nie  do  przyjęcia.  Ja  się  pod  tym  nie  podpiszę,  bo  póki  jestem  tu  

odpowiadam  za  pilnowanie  finansów  publicznych  i  na  pewne  rzeczy  nie  mogę  pozwolić  ani 

podpisywać się pod nimi. Na końcu przed organami ścigania odpowiadam ja a nie Rada.” Poprosił 

Pana Tomasza Ciesielskiego o wyjaśnienie sprawy. 

- Pan Sławomir Bogucki powiedział, że nie jest to żadna złośliwość ze strony Rady. Radni chcą 

mieć pewną ogólną wiedzę na ten temat.  Dodał, że w dniu dzisiejszym nikt nie będzie niczego 

rozstrzygał.  Powiedział,  że  wyjaśnienie  sprawy  kieruje  na  ręce  Przewodniczących:  Komisji 

Rewizyjnej i Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów. 

– Pan Tomasz Ciesielski powiedział, że wszelkie zmiany w zakresie wykonania robót winny 

być uzgadniane wcześniej na piśmie i zatwierdzone przez Burmistrza. Takiego wniosku o 

zmianę  Pan  Gawroński  nie  złożył.  O  zmianie  zakresu  wykonanych  robót  Urząd  został 

poinformowany na odbiorze. Był postawieny przed faktem dokonanym. Powiedział, że był 

na budowie w dniu 

5 grudnia i poinformował wówczas inspektora nadzoru o tym, że ma pewne zastrzeżenia co 

do jakości robót i uważa, że powinny być one poprawione. Inspektor przekazał wówczas, że 

był  u  Pana  Gawrońskiego  i  ma  on  to  poprawić.  Prosił  również  Pana  Gawrońskiego  o 

kosztorys, który został mu dostarczony, ale co do wypełnienia szczeliny nie było pewności, 

więc Pan Ciesielski zapytał Pana Gawrońskiego czy szczelina została wypełniona asfaltem. 

Zapytał również o atesty i aprobaty, które materiały muszą posiadać. W odpowiedzi Pan 

Gawroński powiedział,  że szczelina nie jest  wypełniona asfaltem, a materiał,  którym jest 

wypełniona nie posiada atestu i aprobaty. Pan Gawroński zapytał także co teraz ma z tym 

zrobić.  Pan Ciesielski  odpowiedział,  że nie wie.  Zgodnie z  umową Pan Gawroński miał 

rozpocząć prace w terminie 14 dni od dnia 7 października, tak się nie stało, ale Urząd nie 
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odstąpił od umowy, choć miał takie prawo. Nikt nie robił z tego afery. Dnia

– 5  grudnia  zostały  przekazane  Panu  Gawrońskiemu  dziennik  budowy,  Pan  Gawroński 

powedział wówczas, że powstała tam pomyłka i Urząd otrzymał wówczas drugi dziennik. 

W dziennikach  są  różne  wpisy z  różnymi  datami.  Pan  tomasz  Ciesielski  dodał,  że  nie 

rozstrzyga co do tych wpisów. Odbiór odbył się 10 grudnia o godz. 10.00, zgodnie 

z umówionym terminem. Na wstępie Pan Ciesielski zapytał kierownika budowy czy zgłasza 

roboty  do  odbioru?  Pan  kierownik  potwierdził.  Następnie  zapytał  Pana  inspektora  czy 

potwierdza, że wykonane prace nadają się do odbioru? Inspektor odpowiedział twierdząco 

lecz poprosił o dołączenie dwóch dzienników. Jednocześnie poinformowano, że kierownik 

budowy lub Pan Łukasz Gawroński zwracali się do inspektora nadzoru o zmianę szczeliny 

z asfaltowej na betonową. Pan Ciesielski powiedział wówczas, że nic o tym nie wiedział, 

a  zgodnie  z  zawartą  umową  wszelkie  zmiany  wymagają  formy  pisemnej  i  zgody 

zamawiającego.  Z takim pisemnym wnioskiem Pan Gawroński  do  Urzędu  nie  wystąpił. 

Dokonane zmiany zostały przedstawione zamawiającemu dopiero na odbiorze. Obecni na 

odbiorze członkowie komisji nie mogli zatwierdzić tej zmiany na odbiorze, bo zatwierdza to 

Burmistrz.  Użyty do wykonania materiał  ma zupełnie  inną specyfikę niż  zamawiany,  co 

jestem w stanie udowodnić, choć inspektor uznał tę zmianę za nieistotną. Specyfika betonu 

B15, który zastosowano i  asfaltu,  który miał  być zastosowany, jest  zupełnie  inna.  Beton 

posypany solą w trakcie zimy się łuszczy a asfalt nie. Pan Gawroński twierdził, że wystąpił 

z  wnioskiem  do  inspektora,  prawdopodobnie  16  listopada,  ale  zamawiający  o  tym  nie 

wiedział, nie wpłynął do niego wniosek, ani nie został poinformowany. Dodał, że miał on 

prawo się pod tym nie podpisać i tego nie zrobił. Komisja na odbiorze została postawiona 

przed  dokonanymi  sprawami,  bez  wymaganej  akceptacji  Burmistrza.  Pan  Ciesielski 

powiadomił zaistniałym fakcie i swoim stanowisku na ten temat Burmistrza. Protokół może 

zostać spisany, ale Pan Ciesielski, jako członek komisji ma prawo odmówić podpisania go. 

Pan inspektor zaproponował aby wykuć zamieniony materiał, którym wypełniono szczelinę

 i  zapełnić  go  właściwym,  ale  dopiero  wiosną  2014  roku.  Pan  Ciesielski  się  na  to  nie 

zgodził, bo zadania tego nie ma w budżecie Miasta i Gminy Piotrków Kujawski na 2014 

rok. Realizacja tej propozycji wymagałaby zmian w budżecie i zwrócenia się z tym do Rady 

Miejskiej oraz zapłacenia kar przez wykonawcę. Pan Gawroński sporządził protokół robót 

zaniechanych  –  zamiennych  i  inspektor  to  zatwierdził.  Ponadto  podpisał  się  pod  tym 

zatwierdzeniem pracownik Zarządu Dróg Powiatowych, a sprawa dotyczy drogi powiatowej, 

więc widocznie mu to odpowiadało.  Panu Ciesielskiemu to nie  odpowiadało i  dodał,  że 

gdyby miał to zatwierdzać na drodze gminnej to nigdy by to nie miało miejsca.

- Pan Sławomir Bogucki powiedział, że nie chce prowadzić na ten temat dyskusji na sesji 
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i  przekazał  ją  do  wyjaśnienia  Przewodniczącym:  Komisji  Rewizyjnej  oraz  Komisji  Rozwoju 

Gospodarczego i Finansów.

- Pan Tomasz Paradziński złożył interpelację dotyczącą naprawy dziur powstałych na drodze Nowa 

Wieś – Przewóz oraz na krzyżówkach do Sadlna.

-  Pan  Sławomir  Bogucki  złożył  interpelację  dotyczącą  naprawy  dziur  powstałych  na  drodze 

Stawiska – Bycz.

-  Pan Jan Braer powiedział,  że  w okolicach jego zamieszkania dróg powiatowych nie miał  kto 

odśnieżać. Ze stwierdzeniem tym zwrócił się do Pana Grzegorza Piaseckiego.

-  Pan  Krystian  Betliński  poprosił  o  zainstalowanie  2  lamp  ulicznych  na  drodze  w  kierunku 

Palczewa, przy czym proponowana przez niego  lokalizacja jednej z lamp to pobliże  torów.  

-  Pan  Sławomir  Bogucki  powiedział,  że  droga  w  kierunku  Palczewa  jest  droga  wojewódzką. 

Powiedział,  że  rozmawiał  z  Zarządem  Dróg  Wojewódzkich  i  bez  ich  zgody  i  pomocy  nasz 

samorząd nie zrobi w tej sprawie nic. Poprosił Pana Burmistrza o pomoc w tej sprawie.

-  Pan  Grzegorz  Piasecki:  „Do  Panów  Radnych:  oczywiście  przekażę  sugestie  dotyczące  dróg 

powiatowych do Pana Zajączkowskiego. Warunki pozwalają na to, że jest szansa, aby te dziury były 

załatane. Natomiast ja o tym teraz nie zdecyduję, po prostu przekażę te informacje. Jeżeli chodzi 

o  kwestie  odśnieżania,  mieliśmy  tu  spory  kłopot,  była  kumulacja  niekorzystnych  warunków. 

Przypomnę, że istnieje pewna kolejność i ważność dróg jeśli chodzi o odśnieżanie. W sytuacji kiedy 

była nawałnic,  która spowodowała paraliż na drogach krajowych, która spowodowała paraliż  na 

drogach wojewódzkich, również na drogach powiatowych nie ma innego rozwiązania jak radzenie 

sobie  poprzez  lokalne  społeczności  w  tej  wyjątkowej  sytuacji,  bo  to  był  naprawdę  kataklizm. 

Pewnych błędów się nie ustrzeżono, ale myślę, że na wielu poziomach, począwszy przynajmniej od 

naszego województwa, gdzie wojsko z ciężkim sprzętem nie zostało skierowane, albo skierowano 

je  w  ostatniej  chwili,  jest  to  moje  prywatne  zdanie.  Błędem  było,  choćby w  ostatniej  chwili 

niezatrzymanie  TIR-ów i  pozwalanie  im na  dalszą  jazdę.  To  spowodowało  kataklizm  w kilku 

powiatach naszego województwa. Przykro mi jest, Panie Braer, że sprzęt nie dotarł do Bycza. Nie 

dzieje się tak pierwszy raz, mogę przeprosić, ale warunków do tego po prostu nie było, nie było 

możliwe aby szybko odśnieżyć. Trzeba sobie w tych warunkach radzić jako lokalna społeczność, 

ciągnikami, bo czasami tak jest najlepiej i najszybciej. Wnioski należy oczywiście wyciągnąć.”

- Pan Jan Braer powiedział, że odśnieżono z jednej strony a dalej nie pojechano i to go boli.

- Pan Sławomir Bogucki poprosił aby szef sztabu kryzysowego był na miejscu.

Ad. 10.

-  Pan  Grzegorz  Piasecki  odniósł  się  do  planów  inwestycyjnych  gminy  Piotrków  Kujawski. 

Powiedział,  że  cieszy się  szczególnie  z  perspektywy budowy chodnika na ul.  Włocławskiej,  za 
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torami.  Wyraził  nadzieję,  że  po  stworzeniu  dokumentacji  na  tę  inwestycję  uda  się  ją  etapami 

wykonać.  Złożył  życzenia  świąteczne,  także  od  Radnych  Rady  Powiatu  oraz  posłów 

Zbonikowskiego i Ardanowskiego.

- Pan Mirosław Skonieczny złożył życzenia świąteczne, podziękował Radnym za jednomyślność 

w kwestii zatwierdzenia budżetu na 2014 rok.

- Pan Sławomir Bogucki złożył życzenia świąteczne.

Wszyscy zgromadzeni podzielili się opłatkiem.

Ad. 11

– Pan Sławomir Bogucki po stwierdzeniu wyczerpania tematyki obrad XXIX sesji Rady Miejskiej

w Piotrkowie Kujawskim dokonał jej zamknięcia.

     Zamknięcie XXIX sesji Rady Miejskiej w Piotrkowie Kujawskim nastąpiło o godz. 13:06:46

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała Joanna Zientkiewicz:

                         ...............................                                              Przewodniczący Rady Miejskiej

                                                                                                                 Sławomir Bogucki

                                                                                                        .........................................
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